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Geachte commissieleden, 
 
De wolf is terug in Nederland. En hoewel de terugkeer van de wolf kan worden gezien 
als een onderdeel van een gevarieerde biodiversiteit, zijn de gevolgen van de komst 
en vestiging van wolven in Drenthe groot. De maatschappelijke onrust, emotionele en 
economische schade nemen toe. Drenthe maakt zich zorgen. De provincie heeft de 
hulp van de Tweede Kamer en Europa nodig om grenzen te stellen aan de wolf. Met 
deze brief informeren wij u over de situatie in Drenthe en vragen wij uw hulp. 
 
Samenvatting 
Toen de wolf in 2015 terugkeerde in Drenthe hebben wij daarop geanticipeerd. Wij 
hebben adviezen ingewonnen en bijeenkomsten met belanghebbenden georga- 
niseerd. Dit heeft ertoe geleid dat er een gebiedscommissie schadepreventie wolf is 
ingesteld. Ook zijn er meerdere informatiebijeenkomsten gehouden om inwoners,  
belanghebbenden en belangstellenden te informeren. Om dierhouders te onder- 
steunen zijn wolvenconsulenten aangesteld en wordt ervaring over schadepreventie 
met Duitse experts uitgewisseld. Ook heeft Provincie Drenthe een uitgebreide sub- 
sidieregeling voor dierhouders opengesteld voor het nemen van preventieve maat- 
regelen (wolfwerende rasters) tegen schade door de wolf. Desondanks heerst er in 
Drenthe angst, boosheid en onbegrip onder de inwoners over de aanwezigheid van de 
wolf. In de afgelopen periode is er veel schade ontstaan onder landbouwhuisdieren. 
Omdat het aantal wolven toeneemt, is de verwachting dat ook de schades en de angst 
verder toenemen. De vrees heerst dat mensen het recht in eigen hand gaan nemen. 
Als provincie kunnen wij deze uitdagingen niet alleen aan. Hiervoor is ook actief  
Europees en Rijksbeleid nodig. Binnen de EU wordt nu onderzocht of de beschermde 
status van de wolf verlaagd kan worden en wordt gekeken of er Europese gelden in-
gezet kunnen worden voor preventieve maatregelen. Maar dit is nog onvoldoende.  
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Provincie Drenthe vraagt de Tweede Kamer: 
− om in Brussel actief in te zetten op een verlaging van de beschermde status van 

de wolf; 
− om in Brussel actief in te zetten op het vrij maken van extra middelen voor pre-

ventie naast de bestaande middelen; 
− te zorgen voor duidelijk landelijk beleid met perspectief, zodat de polarisatie over 

de wolf afneemt; 
− om samen met buurlanden de gunstige staat van instandhouding vast te stellen 

van de wolf. Net als Frankrijk en Zweden al deden; 
− snel werk te maken van publieksvoorlichting. 
 
De wolf in Drenthe 
Vanaf 2015 werden wolven incidenteel in Drenthe waargenomen. Inmiddels heeft de 
wolf zich definitief in Drenthe gevestigd. Er zijn in 2022 en 2023 welpen geboren en 
het aantal wolven in Drenthe is daarmee van 2 in 2021, naar 7 in 2022 en 18 in 2023 
toegenomen. Het landschap van Drenthe kenmerkt zich door open agrarische gebie-
den in combinatie met veel relatief kleine natuurgebieden waar naast reewild geen an-
dere grote hoefdieren voorkomen. Door het geringe aantal prooidieren is de predatie-
druk op landbouwhuisdieren door de wolf hoog. Van oudsher worden in Drenthe re-
latief veel landbouwhuisdieren, zoals schapen en koeien, gehouden. De combinatie 
van weinig natuurlijke prooidieren en veel landbouwhuisdieren zorgt ervoor dat het  
dieet van de wolven in Drenthe voor een substantieel deel bestaat uit landbouwhuis-
dieren.  
Wij stellen dat Drenthe weinig aaneengesloten natuurgebieden kent en daarom niet 
aangemerkt zou moeten worden als het natuurlijke leefgebied van de wolf.  
 
Schadepreventie 
Gedeputeerde Staten wordt door een gebiedscommissie, met onder andere sector-
vertegenwoordigers uit de rundvee-, schapen- en geitenhouderij, geadviseerd over het 
provinciale beleid om het vee zo goed mogelijk te beschermen tegen aanvallen van de 
wolf. Wij zetten als provincie volop in om de veehouders de mogelijkheden te bieden 
wolfwerende rasters aan te schaffen en daarmee het vee te beschermen. Wij hebben 
hiervoor wolvenconsulenten aangesteld en een subsidieregeling opengesteld. Hier 
wordt goed gebruik van gemaakt, er is inmiddels voor meer dan € 1,6 miljoen aan 
subsidie uitgekeerd. In het coalitieakkoord is uitgesproken dat wij doorgaan met het 
verstrekken van subsidies. Voor het beleid rondom preventieve maatregelen wisselen 
we ervaringen uit met Duitse overheden. 
 
Angst 
De angst onder de bevolking voor de wolf, zeker na het incident in Wapse, is groot. 
Het draagvlak voor de aanwezigheid van de wolf neemt af. Wij willen als overheid in-
grijpen om te voorkomen dat het aantal aanvallen met mensen en dieren toeneemt en 
de angst en woede over de aanwezigheid van de wolf onder de bevolking steeds  
groter wordt.  
 
Wij gaan ervan uit dat wij u hierbij van overtuigende informatie hebben voorzien om de 
beschermde status van de wolf aan te passen. Alleen als het beheer van de wolf mo-
gelijk wordt gemaakt, zijn we in staat de angst onder de bevolking door de aanwezig-
heid van de wolf weg te nemen en daarmee escalatie te voorkomen. 
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Graag gaan wij met u in gesprek om de situatie met de wolf in Drenthe verder toe te 
lichten.  
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  
 
Hoogachtend, 
 
Gedeputeerde Staten van Drenthe, 
 
 
 
 
    
 , voorzitter   , secretaris 
 
Bijlage Infographic 
 


